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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikorra várható az ügyfelek költségeinek csökkenése, 
amit a Vodafone megvásárlásakor ígért?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Dr.  Fónagy  János  államtitkár  úr  a  K/2544  számú  „Miért  vásárolják  meg  állami  pénzből  a
veszteséges Vodafone-t egy magáncégnek?” című írásbeli kérdésemre adott, 2023. január 25-én kelt
válaszában  úgy  fogalmazott,  hogy  „a  tranzakció  egyúttal  hozzájárul  a  piac  erősödéséhez,  a
költségek  csökkenéséhez,  a  szolgáltatási  színvonal  további  erősödéséhez,  további  előnyöket
biztosítva ezáltal az ügyfelek részére.”

Ezzel szemben a Magyar Nemzeti Bank 2023. szeptemberére vonatkozó inflációs jelentése szerint
az  idei  évben  a  lakossági  telekommunikációs  szolgáltatásokat  nyújtó  vállalkozások  jelentősen
módosítottak a korábbi árazási gyakorlatukon, aminek következtében a szolgáltatások jelentősen
drágultak.  A telekommunikációs  szektor  új,  visszatekintő  átárazási  gyakorlata  következtében  a
hírközlési szolgáltatások ára hazánkban nőtt az egyik legnagyobb mértékben az Európai Unióban.
2023 augusztusában a telekommunikációs szolgáltatások ára 8,8 százalékkal nőtt éves alapon, ami
az Európai Unióban megfigyelt átlagos növekedés csaknem hétszerese, de a régió átlagánál (5,6
százalék) is több mint másfélszer magasabb.

https://www.mnb.hu/letoltes/hun-ir-digitalis-23.pdf

Sajtóhírek  szerint  a  Vodafone  Magyarország 2023-ban a  távközlési  szolgáltatók  közül  elsőként
korrigálta, azaz 9,39 százalékkal emelte a havi előfizetési díjat már az év első napjától, sőt a egyes
várakozások  szerint  a  számlás  előfizetők  a  következő  év  elejétől  22%-os  díjemeléssel
számolhatnak.

https://www.hwsw.hu/hirek/66618/vodafone-inflaciokoveto-dijkorrekcio-ksh-2024.html



A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mikorra várható az ügyfelek költségeinek csökkenése, amit a Vodafone megvásárlása kapcsán
feltett kérdésemre adott válaszában említett?

2.  Mi  az  oka  annak,  hogy  várakozásával  szemben  éppen  ellentétes,  azaz  drágulási  folyamat
játszódik le az internet és telefondíjak tekintetében?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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